
Občasník Městské organizace KDU-ČSL Žďár nad Sázavou          Říjen  2014

Vážení přátelé,
bude to pro vás možná překvapení, ale 
v KDU-ČSL se neodehrála žádná revoluce, 
převrat nebo puč. Naopak. Už řadu let se 
snažíme posílat do komisí a výborů města 
mladé a talentované lidi, aby se zblízka se-
známili s fungováním města a přispěli svým 
nadšením, nápady, ale i kritickým nad-
hledem k jeho rozvoji. Snažili jsme se, aby 
se od nás naučili, že politika je především 
služba druhým a že na prvním místě je po-
ctivá práce a až daleko vzadu chlubení se 
jejími výsledky. Nová tvář v čele naší kan-
didátky je logickým vyústěním generační 
obměny. 

Náš nový lídr, Ing. Josef Klement, pracoval 
v posledních čtyřech letech v Kontrolním vý-
boru zastupitelstva a Sportovní komisi rady
města. Známe se dlouhou řadu let a často
se setkáváme při diskuzích o tom, co by se 
v našem městě mohlo zlepšit a jakým smě-
rem by se měl ubírat jeho rozvoj. 

Chtěl bych vám představit nové tvá-
ře lidí, kteří mohou Žďáru přinést tolik 
potřebnou naději na změnu, kteří se už 
ale zároveň pečlivě seznámili s chodem
města a nároky na jeho správu. 

Já osobně jim přeji, aby byli dobrými hos-
podáři, a s radostí je budu na této mnohdy 
nelehké cestě podporovat.

Rostislav Dvořák
Předseda MěO KDU-ČSL
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V minulém čísle jsme skončili tím, 
jak jste se z malého bytu stěhovali do 
většího. Máte tři děti?

Ne, máme jich pět. Kromě našich tří jsme si 
ještě osvojili na dálku Mestu z Indie, která 
nám již odrostla, a Mabaku z Konga.

S tak velkou rodinou cítíte určitě 
závazek předat Žďár v dobrém stavu 
budoucím generacím?

Myslím si, že jedním z klíčových bodů je 
uvažování v dlouhodobém horizontu. Potře-
bujeme dlouhodobý investiční plán rozvoje 
města, v němž budou jednotlivá období vzá-
jemně vyvážená. Dlouhé roky se jen šetřilo, 
město mělo nejlepší rating, ale nic se zde 
nevybudovalo. A pak se za poslední období 
všechny volné prostředky najednou utratily.

A městská kasa je prázdná. To je asi 
pořádný průšvih?

Je potřeba upřímně říct, že tu vznikla spous-
ta prospěšných věcí, mnohé z nich podpoři-
li svými hlasy i naši zastupitelé. Hotovost na 
úrocích v posledních letech téměř nic nevy-
náší, je určitě dobré v rozumné míře inves-
tovat. Na druhou stranu je škoda, že jsme si 
skoro všechno platili z vlastního a jen velmi 
málo se nám podařilo využívat grantů nebo 
peněz z evropských fondů.

Má tedy vůbec smysl usilovat o místa 
na radnici, když v příštím období 
nebude z čeho fi nancovat investiční 
projekty?

Proto nejdeme do voleb s lacinými velkými 
sliby, které nemůžeme splnit, ale se zásada-
mi, kterých je v politice posledních let jako 
šafránu. Jednou z nich je každodenní pilná 
práce, dotahování detailů v projektech, 
které město připravuje, pečlivé promýšle-
ní těchto projektů, včetně spoluúčasti ve-
řejnosti. Pak by třeba nevznikl most za 80 
milionů naddimenzovaný pro dopravu, na 
který ale chybí přístupy pro cyklisty a chod-
ce. Nebo nádraží, které se rok po převzetí 
opět musí předláždit. Nebo projekt bazénu, 
ve kterém se do roka boří dlaždičky, aby se 
postavila vířivka. Ze svého zaměstnání dob-
ře vím, že to, co se zanedbá v rámci přípra-
vy nebo realizace projektu, se dříve nebo 
později vymstí.

Město tvoříme 
pro budoucí generace
pokračování rozhovoru z minulého čísla
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Dvakrát sedm nadějí pro Žďár

1. NÁPADY
Žďár má obrovský potenciál, ale je třeba jej 
lépe využít. „Komunikace města, a to nejen 
s občany, ale také s jeho návštěvníky, proble-
matika cestovního ruchu města a příležitosti, 
které tyto oblasti pro města skýtají, to jsou 
mé programové priority,“ říká vysokoškolský 
pedagog Ing. Stanislav Mokrý (30 let), člen 
kulturní komise rady města.

2. NADECHNUTÍ
Mgr. Lenka Šustrová (34 let) je už třetím 
rokem na mateřské dovolené, stále však je 
zaměstnankyní žďárské Charity. „Základním 
posláním města je pomáhat nadechnout se 
těm, kterým se samotným dýchá těžko. Důle-
žitou roli vidím v podpoře rodiny, potřebných 
a sociálně slabých a také místních nezisko-
vých organizací a sociálních služeb.“

3. NASMĚROVÁNÍ
Vstupem do komunální politiky se občan 
rozhoduje převzít svůj díl zodpovědnosti 

lidí s otevřenýma očima. A nemyslím si, že 
by to takoví dokázali jako osamělí hrdino-
vé.“ RNDr. Pavel Milička (49 let) vystudoval 
učitelství matematiky a fyziky, ale již dvacet 
let pracuje jako programátor ve společnosti, 
která vyvíjí informační systém pro ekonomiku 
a řízení podniků.

6. NASAZENÍ
Ing. Jan Novák (34 let) pracuje jako geodet 
a živě se zajímá o dění ve městě. „Chtěl bych 
přispět k vytváření prorodinných opatření 
a trvale udržitelnému rozvoji města, ať se 
jedná o jakoukoliv oblast veřejné správy. 
Jsem přesvědčen, že pravdivost, čestnost 
a umírněnost jsou neodmyslitelné ctnosti, bez 
kterých se neobejde žádný fungující vztah 
a to ani v politice.“

7. NADŠENÍ
Díky mladým lidem na naší kandidátce si ti 
starší uvědomují, že politika je společným 
dílem, které má za úkol předat Žďár v co nej-

za společný prostor. „Jsem přesvědčen, že 
máme co nabídnout, pokud do své nabíd-
ky promítneme identitu mravních zásad při 
správě města. Uvolnění zastupitelé musí být 
především osobnosti s přirozenou autoritou, 
spolehlivostí a citem pro smysluplná řešení, 
aby mohli udávat správný směr,“ říká žďárský 
zastupitel a předseda odborové organizace 
ve Žďasu Rostislav Dvořák (57 let).

4. NADÁNÍ
Veronika Dobrovolná (25 let) je nejen za-
městnankyní žďárské Charity, ale také neúnav-
nou dirigentkou několika žďárských souborů.
„Kandidovat jsem z počátku nechtěla, ale uvědo-
mila jsem si, že mám možnost být blízko
tomu, o čem druzí jen mluví. A já přece chci, 
aby má rodina vyrůstala v pěkném městě. Dou-
fám, že svojí kandidaturou oslovím i mladší 
občany našeho města,“ píše ve svém profi lu.

5. NÁZOR
„Myslím si, že je v politice potřeba slušných 

N A D Ě J E  P R O  Ž Ď Á R

Žďár potřebuje naději, a proto bychom vám rádi představili čtrnáct cest k tomu, aby se nám u nás skutečně dobře 
žilo. Za každou z nich stojí konkrétní člověk.
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Město tvoříme pro budoucí generace
Co je hlavní prioritou KDU-ČSL pro 
příští volební období?

Vždycky to byli, jsou a budou lidé. Na opra-
vy silnic, podporu sportu a kultury nemusí-
me nijak zvlášť upozorňovat, to je samozřej-
most. Kde můžeme jít o krok dál, to je oblast 
naplňování základních sociálních a život-
ních potřeb obyvatel, například vytvářením 
podmínek pro zkrácené pracovní úvazky 
matek na rodičovské dovolené nebo uplat-
něním osob se zdravotním postižením na 
trhu práce, třeba v chráněných dílnách. Ne-
bo vyřešením palčivé situace s chybějí-
cím dětským psychiatrem, za kterým rodiče

musí s dětmi dojíždět až do Havlíčkova 
Brodu nebo do Kolína.

Už před čtyřmi lety jste měli v progra-
mu silnou podporu pro spádové obce…

Velmi nám záleží na jejich rozvoji. Myslím si, že 
by bylo dobré vytvořit jejich fi nanční podroz-
počty v rámci rozpočtu města. Mohla by to být 
pro osadní výbory velmi motivační záležitost 
s možností samostatného plánování a reali-
zace menších investičních akcí. Klíčem pro 
fi nanční rozpočet každé obce by byl počet 
obyvatel. Není to nic nového, Nové Město na 
tenhle požadavek obcí před časem reagovalo, 

podrozpočty obcí do svého rozpočtu nastavilo 
a v praxi to opravdu dobře funguje. 

Na závěr jistě poprosíte voliče, aby vám 
dali svůj hlas…

Kdepak. Voliči v komunálních volbách ne-
mají hlas jeden, ale rovnou dvacet sedm. 
KDU-ČSL má v letošních volbách mimořád-
ně kvalitní tým: mladý, dynamický, a přitom 
zkušený. Bez něj by člověk zůstal osamě-
lým bojovníkem nebo jen naivním snílkem. 
Pokud chceme město posunout skutečně 
dopředu, vašich dvacet sedm hlasů k tomu 
budeme nezbytně potřebovat.
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lepším stavu budoucím generacím. „Chtěla 
bych podpořit charitativní činnost, zapojit 
se do rozvoje města, aby bylo vždy krásným 
místem nejen pro jeho obyvatele, ale i pro 
turisty,“ říká Aneta Pokorná (19 let), která 
v červnu ukončila studium zdravotnické školy 
maturitní zkoušku a nyní pokračuje ve speci-
alizačním studiu.

8. NADHLED A NADPRŮMĚRNOST
Ing. Tomáš Havlík (39 let) je ředitelem pro 
nákup ve společnosti Stora Enso. Převažující 
řešení ve Žďáře posledních let jsou podle něj 
šedá a nevýrazná. Přál by si, aby se věci ve 
městě nedělaly jen průměrně, ale dokonale, 
s pečlivou kontrolou a zaměřením na detail. 
„Město nezmění jenom nové vedení radnice, 
ale především šikovní, pracovití a odvážní 
občané, kteří chtějí podnikat, pilně pracovat 
nebo udělat něco zadarmo pro druhé. Jen jim 
pro to vytvořme podmínky,“ říká.

9. NASLOUCHÁNÍ
Lékaři se každý den setkávají se starostmi 
svých pacientů a jejich pohledem pak snad-
no vnímají bolesti celé společnosti. „Vím, že 
nezměním Evropu, tento stát, ale doufám, 
že mohu přispět k tomu, aby se v našem 
městě lépe žilo těm, kteří jsou slabí – dětem, 
mladým rodinám a starým lidem,“ přeje 
si MUDr. Romana Bělohlávková (49 let).

10. NADĚJE
Ing. Josef Klement (43 let) ve své osobě 
spojuje manažerskou praxi v automobilovém 
průmyslu s prací pro děti a mládež v jednotě 
Orel. „Jsem připraven řešit problémy Žďáru, 
položit základ stability města. Vím, že toto 
odhodlání se mnou nesdílí stranická posluš-
nost, ale minimálně 26 přátel vypsaných na 
naší kandidátce a věřím i v podporu voličů. 
Chtěl bych zaměřit svou pozornost na oblas-
ti bydlení, pracovních příležitostí, dopravy 
a sociálních služeb.“

11. NÁDHERA
„Mám ráda v životě pevný řád, a také když 
člověk člověku přeje dobré věci. Osm let ak-
tivně pracuji v bytové komisi našeho města, 
čtyři roky jako její předsedkyně. Profesně je 
mi blízká problematika rozvojového směřo-
vání města, urbanistiky a architektury, dále 
pak podpora volnočasových aktivit napříč 
generacemi,“ říká Ing. Pavla Müllerová 
(47 let), která se nijak netají svou náklonností 
k divadlu a umění.

12. NADNÁRODNÍ SPOLUPRÁCE
Mgr. Zbyněk Vintr (35 let) pracuje jako 
překladatel. „Žďár by si konečně zasloužil 
důstojné partnerské město. Takové, které 
by bylo v UNESCO, které by mělo baziliku 
minor, které by bylo přibližně stejně velké 

a kam by se úředníci i jiní občané mohli jezdit 
inspirovat, jak se věci dělají.“

13. NADČASOVÁ ŘEŠENÍ
„Svým angažmá na kandidátce žďárské 
KDU-ČSL bych chtěl podpořit aktivity, které 
pod hlavičkou této strany její členové i ne-
straníci vyvíjí, a přihlásit se ke křesťanským 
hodnotám, ze kterých vychází. Dlouhodobě 
se zajímám o místní politiku v širším slova 
smyslu, tedy nejenom o dění na radnici, ale 
také o konkrétní problémy jednotlivých ob-
čanů, ať už se týkají jejich ulice, čtvrti nebo 
města jako celku,“ říká pedagog Ing. Jiří Do-
kulil (46 let).

14. NABLÍZKU
Anna Janů (58 let) je zakladatelka a vrchní 
sestra Charitní ošetřovatelské služby v do-
mácnostech. „Lidé mají často pocit, že za je-
jich stav je zodpovědný někdo jiný. Člověk by 
neměl uvažovat na dobu čtyř let dopředu, ale 
na období celého svého života. Chci alespoň 
v rámci svých možností přispět k tomu, aby 
politika mohla být vnímána pozitivněji a co 
nejvíce zohlednit jednotlivé názory občanů 
města.“

G.K. Chesterton jednou řekl: „Nazvěte svůj omyl 
zkušeností – jeho tíha bude hned o polovinu men-
ší.“ Nejprve bych chtěl říci o Josefovi, že není zatížen 
„zkušenostmi“, kterých mnozí jiní matadoři nasbírali 
dost, a proto si oddychneme, když se něco změní. 
Myslím, že Josef Klement by přinesl do místní poli-
tiky jiskru radosti, nápadů a zodpovědnosti. Josef je 
především obyčejným člověkem; umí revidovat svoje 
hodnoty, přemýšlí, má odvahu, nechybí mu kus po-
kory. To by mohlo dopadnout docela neobyčejně...

P. Vladimír Vojtěch Záleský, 
farář ve Žďáře nad Sázavou II

Josefa Klementa znám již několik let. Při společných diskuzích jsem si uvědomil, 
že jeho start do politiky je dosti podobný mému – dlouhodobě spolupracuje na 
poli komunální politiky jako nezávislý kandidát, aktivně se zapojuje do veřejného 
dění, má řadu zájmů od sportu po práci s mládeží. Lidově řečeno, je ho v dobrém 
slova smyslu všude plno a zanechává po sobě dobré stopy. Umí zapálit lidi kolem 
sebe, dokáže obětovat svůj čas a síly pro druhé. A dokáže tyto své aktivity skloubit 
i se svojí rodinou, ve které s manželkou vychovávají 3 děti. S Josefem jsme si velmi 
blízcí v názorech na prosazování morálních a lidských hodnot v politice, potřebě 
naslouchat lidem okolo nás a následně prosazovat ty věci, které jim pomohou 
v jejich každodenním životě. Přeji Josefovi, aby získal důvěru voličů a mohl své 
nesporné lidské kvality napnout ve prospěch obyvatel Žďáru nad Sázavou.

MUDr.  Vít Kaňkovský, poslanec PS PČR
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